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Sokszínű február Farebný február
Kemény telek ideje a február, inkább a szürkeség, a mínu-
szok, semmint a melegebb színek dominálnak. Mégis azt 
tapasztalni, hogy a hideg idő ellenére éppen a február az, 
amely igazi reményt tud hozni a tavaszba. Pedig a tél lassan 
ereszt, mégsem tudja útját állni az újrakezdésnek.

Dunaszerdahelyen is már jó ideje zajlik az idei év „előkészí-
tése” – az aktív szervezetek, társulások egy része már meg 
is valósított több eseményt, programot, legyen az sport vagy 
kulturális esemény. A civil szervezetek pályázatait is kiérté-
kelik rövidesen az önkormányzati képviselők, és a kultúrá-
nak, a sportnak, az oktatásnak vagy a szociális szférának 
biztosított önkormányzati támogatásnak is köszönhetően a 
sokszínű február egy eléggé gazdag esztendő legeleje lesz 
csupán. Annak ellenére, hogy a bennünket körülölelő gazda-
sági helyzet nem éppen a legkedvezőbb.

A városban ráadásul több komoly fejlesztés is várható, az 
állomások előtt körforgalom épül, jönnek a megújulások a 
tereken, az utcákon is, de a folyamatos fejlesztések nem-
csak az infrastruktúrát vagy az úthálózatot érintik, hanem 
igyekeznek szerteágazóan adni oda, ahol szükséges. Ezek-
nek a megújulásoknak a részleteiről mi is fokozatosan be-
számolunk majd.

De jó tudatosítani, hogy önmagában nem sokat ér bármi-
lyen fejlesztés vagy újdonság, ha mi magunk nem érezzük 
fontosnak a megbecsülését. Mert mindannyiunk érdeke, 
hogy ami szép és jó, akörül ne álljon szeméthalom, ne le-
gyen összefirkálva, letörve vagy megrongálva. Ebben is kel-
lene az összetartás.

Nagy Attila főszerkesztő

Február je časom chladných dní, dominujú mu skôr odtiene 
sivej a teploty pod bodom mrazu ako teplejšie farby. I tak 
sa nás však zmocňuje pocit, že napriek chladnému počasiu 
február pomaličky prináša skutočnú nádej na príchod jari. Aj 
keď zima svoje žezlo ešte neodovzdáva, novému začiatku 
sa už nemôže postaviť do cesty.

V Dunajskej Strede „prípravy“ na rok 2025 prebiehajú už po-
merne dlho – viaceré z aktívnych organizácií a združení už 
zrealizovali niektoré zo svojich podujatí a programov, či už v 
oblasti športu alebo kultúry. Poslanci mestského zastupiteľ-
stva o niekoľko týždňov vyhodnotia žiadosti mimovládnych 
organizácií o dotácie z rozpočtu mesta. Aj vďaka podpore 
samosprávy sa v oblastiach kultúry, športu, školstva a so-
ciálnej sféry zrealizuje v tomto roku množstvo kvalitných 
programov – február je iba začiatkom. A to i napriek tomu, že 
ekonomická situácia okolo nás nie je práve najpriaznivejšia.

Okrem toho i samotné mesto čaká viacero väčších zmien. 
Pred stanicami sa buduje okružná križovatka, plánujú sa 
obnovy námestí a ulíc. Neustály rozvoj sa netýka len infraš-
truktúry či cestnej siete, ale snaží sa zmeny zavádzať všade 
tam, kde sú potrebné. O podrobnostiach rekonštrukcií bude-
me verejnosť postupne informovať.

Zároveň je dobré si uvedomiť, že akýkoľvek rozvoj či novo-
ta majú zmysel iba v tom prípade, ak si ich my sami budeme 
vážiť a oceňovať. Pretože my všetci spoločne musíme dbať 
o to, aby to, čo je pekné a dobré, nebolo obklopené hroma-
dami odpadu, aby nebolo počmárané, rozbité alebo poško-
dené. Aj v tomto by sme mali držať spolu.

Šéfredaktor Attila Nagy

hírnök    •    hlásnik

Karitász gyűjtés
A Dunaszerdahelyi Plébániai Karitász ezúton hívja fel a figyelmet, hogy március 7-én (pénteken) 14.00–18.00 óra között, 

illetve március 8-án (szombaton) 8.00–12.00 óra között városi gyűjtést szerveznek a dunaszerdahelyi rászoruló családok 
részére, a Bacsák utca 1. szám alatti Karitász központjukban. Kérik a jószándékú adományozókat, hogy elsősorban tar-
tós élelmiszert, konzerveket, tisztító- és tisztálkodószereket, valamint gyerekjátékot vigyenek. További információ: Bugár 
György, 0904/644 950. Minden rászoruló nevében köszönik a segítséget!

Charitatívna zbierka
Dunajskostredská farská charita týmto dáva do pozornosti verejnosti, že v piatok 7. marca od 14:00 do 18:00 a v sobotu 

8. marca od 8:00 do 12:00 zorganizuje vo svojom centre na Bacsákovej ulici č. 1 v Dunajskej Strede zbierku pre rodiny v 
núdzi. Ochotných obyvateľov žiadajú predovšetkým o darovanie trvanlivých potravín, konzerv, čistiacich a hygienických 
prostriedkov a detských hračiek. Bližšie informácie: György Bugár, 0904/644 950. V mene všetkých odkázaných ďakujeme 
za nezištnú pomoc!
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Plaťme viacerí, ale menej!
PRIMÁTOR ODPOVEDÁ

JUDr. Zoltán Hájos
primátor mesta Dunajská Streda

V tomto roku bude počet polopod-
zemných smetných kontajnerov v 
našom meste naďalej pribúdať, no 
samosprávu čaká ešte veľa práce v 
oblasti odpadového hospodárstva. 
Okrem iného rieši aj alarmujúci fakt, 
že produkcia odpadu v Dunajskej 
Strede je viac ako dvojnásobkom 
priemeru Európskej únie. Ak by sa 
toto normalizovalo, znížili by sa aj ná-
klady. Aj na to sme sa pýtali primátora 
JUDr. Zoltána Hájosa.

V tomto roku chceme umiestniť polo-
podzemné kontajnery na zber odpadu 
v siedmich lokalitách. Po centre mes-
ta nasleduje Jilemnického ulica, Ne-
ratovické námestie, Rybný trh a Mlyn-
ská ulica. Tu sa bude zmesový odpad 
zbierať do podzemných kontajnerov a 
na každom ostrovčeku bude možnosť 
triedenia odpadu ako papier, plasty, ku-
chynský biologický odpad a sklo. Kon-
tajnery na sklo, keďže je ťažšie, budú 
o objeme tri kubické metre, ostatné 
päť. Prečo považujeme za dôležité vy-
budovanie siete podzemných kontaj-
nerov? Štyrmi kľúčovými myšlienkami 
sú: environmentálne povedomie, pred-
chádzanie činnosti osôb, ktoré sa pre-
hrabávajú v kontajneroch a rozhadzujú 
smeti okolo nich, hospodárnosť a za-
bezpečenie toho, aby sa do zberných 
nádob umiestňovali len odpadky opráv-
nených, teda Dunajskostredčanov.

Na jednej strane nám všetkým ide 
o to, aby naše životné prostredie bolo 
čistejšie a okolo zberných nádob nebol 
neporiadok a porozhadzované smeti. 
Na druhej strane je dôležité, aby smeti 
do uzamykateľných podzemných kon-
tajnerov mohli vhadzovať len tí, ktorí bý-
vajú v bytoch, ku ktorým sú dané pod-
zemné kontajnery pridelené. Uvediem 
k tomu aj konkrétny príklad. V obci Vy-
drany výrazne zvýšili miestny poplatok 
za komunálne odpady a odvtedy sme 
zaznamenali viacero prípadov, kedy 
mestská polícia prichytila jednotlivcov 
z tejto obce pri pokuse zbaviť sa svojho 

odpadu v Dunajskej Strede. Týmto oso-
bám bola pochopiteľne vyrubená po-
kuta. Mimoriadne dôležitý je aj aspekt 
ekonomiky, pretože ten sa týka našich 
peňaženiek. V súčasnosti na niekto-
rých dunajskostredských sídliskách 
musíme vyprázdňovať 1100-litrové 
smetné koše dva- až trikrát týždenne, 
aby sa tam nevytvárali hory odpadkov. 
Aj z tohto dôvodu je opodstatnené 
umiestnenie nových podzemných kon-
tajnerov s väčším objemom.

Postupne sa teda snažíme vybudo-
vať nové polopodzemné „ostrovčeky” 
na zber odpadu na našich sídliskách. 
Finančné náklady tohto projektu sú sa-
mozrejme vysoké.

Preto spúšťame tzv. pilotný projekt na 
sídlisku na Ružovom háji, v rámci kto-
rého nainštalujeme elektromagnetický 
zámok na jednu z tamojších zberných 
nádob. Cieľom je odskúšať, či sa v praxi 
v našom meste ujme využitie elektro-
magnetického zámku. Veríme, že pro-
jekt bude úspešný. Ak totiž obyvatelia 
budú poctivo zatvárať klietky na odpad 
a  používať ich na zamýšľaný účel, tak 
sa tam nikto iný nedostane – ani osoby 
prehrabávajúce sa v odpadoch, ani ne-
povolané osoby z okolitých obcí. Ak sa 
nám toto riešenie osvedčí, v spolupráci 
so spoločnosťou Municipal, starajúcou 
sa o čistotu verejných priestranstiev, 
ponúkneme elektromagnetický zámok 
aj ďalším bytovým spoločenstvám na 

území mesta. Samospráva doteraz 
financovala každú jednu investíciu sú-
visiacu s odpadovým hospodárstvom 
v meste, ale obyvatelia si to necenili a 
nespolupracovali. Z tohto dôvodu elek-
tromagnetické zámky bytovým spolo-
čenstvám neponúkneme zadarmo, ale 
za finančnú odmenu. Radi by sme tým-
to spôsobom, odovzdaním zodpoved-
nosti, dosiahli u danej komunity vyššiu 
mieru spolupráce. Ak teda niektorá 
komunita prejaví záujem o inštaláciu 
elektromagnetických zámkov, budú si 
tieto obyvatelia danej lokality financo-
vať z vlastných zdrojov.

Zdôrazňujem: je dôležité, aby aj oby-
vatelia vnímali svoju mieru zodpoved-
nosti za problematiku odpadového 
hospodárstva a pomáhali samosprá-
ve spolupracovať pri udržiavaní čisto-
ty nášho životného prostredia. Dnes 
musí dodávateľ služieb zazmluvnený s 
mestom po vyprázdnení 1100-litrových 
kontajnerov upratať a odstrániť poroz-
hadzovaný odpad v klietkach, čo za-
mestnancom spoločnosti zaberie viac 
ako pätnásť minút, čo je z hľadiska ča-
sového rozvrhu neefektívne a peniaze 
nás to stojí všetkých. Zo spoločného! 
Veľakrát sme sa pritom stretli s tým, že 
už po niekoľkých hodinách po uprataní 
kontajnerových klietok v nich bol taký 
istý neporiadok ako predtým.

V snahe zabrániť podobným skúse-
nostiam v budúcnosti ponúkame teraz 
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Többen fizessünk, de kevesebbet!
A POLGÁRMESTER VÁLASZOL

Dr. Hájos Zoltán
Dunaszerdahely város polgármestere

Idén városunkban tovább bővül a föld 
alatti szemétkonténerek száma, de a 
hulladékkezelés terén még számos 
teendő vár az önkormányzatra. Egye-
bek mellett azzal a riasztó ténnyel is 
foglalkoznak, miszerint Dunaszerda-
helyen a „szeméttermelés” európai 
uniós átlagának több mint a kétszere-
se. Ha ez normalizálódna, a költségek 
is csökkennének. Erről is kérdeztük 
Hájos Zoltán polgármestert.

Idén hét helyen szeretnénk kiépíteni a 
föld alatti hulladékgyűjtő-szigeteket. A 
belváros után így a Jilemnický utcában, 
a Neratovice téren, a Halpiac téren és 
a Malom utcában. Itt a kevert hulladék 
gyűjtése föld alatti konténerekben lesz, 
illetve fontos minden egyes szigeten 
a papír, a műanyag, a konyhai bioló-
giai hulladék és az üveg osztályozása 
és szedése. Az üvegnél, mivel ott na-
gyobb súlyról van szó, három köbmé-
teres konténerek lesznek lehelyezve, a 
többi esetben pedig öt. Miért is tartjuk 
fontosnak ezeknek a föld alatti hulla-
dékszigeteknek a kiépítését? A négy 
kulcsgondolat: a környezettudatosság, 
megakadályozzuk a guberálók tény-
kedését, a gazdaságosság, valamint, 
hogy csak a dunaszerdahelyiek hulla-
déka kerüljön a tárolókba.

Egyrészt mindannyiunk elvárása, 
hogy környezetünk tisztább legyen, 
s ne keletkezzék a kukaketrecek kö-
rül szétdobált szemét, rendetlenség, 
amelyért főként a guberálók tehetnek. 
Másrészt fontos, hogy a zárható föld 
alatti szemétkonténerekbe csak azok 
dobhatják be a szemetjüket, akik azok-
ban a lakásokban laknak, amelyek az 
adott föld alatti szemétkonténerekhez 
vannak rendelve. Erre konkrét példát 
is mondok. Nemeshodos községben 
jelentős mértékben megemelték a 
szemétdíjat, így már volt több olyan 
esetünk, hogy a városi rendőrök raj-
takaptak nemeshodosi illetékességű 
személyeket, ahogy Dunaszerdahelyen 
akartak megszabadulni a szeméttől. 
Őket természetesen megbírságoltuk. 
Ezek mellett pedig rendkívül fontos, 
és mindannyiunk pénztárcáját érinti a 
gazdaságosság szempontja is. Most 
például egy-egy lakótelepen az 1100 
literes szeméttárolókat egy héten két-
szer-háromszor kell üríteni, hogy ne 
alakuljanak ki szeméthegyek. Ezért is 
szükséges tehát a nagyobb föld alatti 
szeméttárolók kiépítése. 

Mindez arra ösztönöz bennünket, 
hogy új föld alatti hulladékgyűjtő-szi-
getek épüljenek ki majd fokozatosan 
Dunaszerdahely lakótelepein. Ez azon-

ban nem olcsó, hiszen jelentős anyagi 
terhet ró az önkormányzatra.  

Ezért addig is elindítunk egy „pilot pro-
jektet” a Rózsaligeti lakótelepen, amely 
keretén belül egy ottani kukaketrecre 
elektromágneses zárt szerelünk fel. A 
cél ezzel az, hogy lássuk, miként válik 
be az elektromágneses zár a gyakorlat-
ban városunk területén. Mi bízunk ben-

ne, hogy a projektünk sikeres lesz. Ha 
ugyanis a lakók becsületesen fogják 
majd mindig zárni a kukaketreceket, 
illetve azokat rendeltetésszerűen fog-
ják használni, akkor oda nem juthat be 
más – sem a szemetet széttúró gube-
ráló, sem más település lakosa. Ha jók 

obyvateľom  možnosť zakúpenia elektromagnetických zám-
kov. Pevne verím, že pilotný projekt na Ružovom háji bude 
úspešný. Plánujeme zorganizovať fórum pre domových dô-
verníkov z Dunajskej Stredy, kde budeme môcť prezentovať 
výsledky.

Svoje myšlienky podporím odstrašujúcim príkladom. 
V meste Dunajská Streda sa v roku 2024 vyprodukovalo viac 
ako 7 000 ton (!) smetí a komunálneho odpadu. Kým európ-
sky ročný priemer bol 150 kilogramov vyprodukovaného od-
padu na osobu, čo zahŕňa aj papierový a plastový odpad, tu, 
v Dunajskej Strede, je ročná produkcia – iba - zmesového 
odpadu viac ako 300 kilogramov na obyvateľa. To je dvojná-
sobok priemeru Európskej únie!

Čísla však nezodpovedajú realite! Sme o tom presvedče-
ní, že tých viac ako 7000 ton odpadkov „nevyrába“ 23-tisíc 
Dunajskostredčanov. V našom meste žije viac ako 23-tisíc 

ľudí, no nie všetci jeho obyvatelia sú sem prihlásení na tr-
valý alebo prechodný pobyt. Na druhej strane aj toto číslo 
potvrdzuje, že nemalé množstvo odpadu prichádza do mes-
ta aj z okolitých obcí. Výsledné množstvo vyprodukovaného 
odpadu treba znížiť a za jeho odvoz by malo platiť tých 24 
alebo 25-tisíc ľudí, ktorí v meste odpad reálne odhadzujú - a 
nie 23-tisíc ľudí – tým by sa znížil aj poplatok za smeti na 
obyvateľa. Aj v tomto žiadame obyvateľov o súčinnosť: ak 
uvidíte cudzie auto zastavovať pri klietkach či ostrovčekoch 
na zber odpadu a nelegálne tam vykladať smeti, odfoťte ho a 
pošlite na emailovú adresu primator@dunstreda.eu, prípad-
ne zavolajte na mestskú políciu, aby osoba mohla byť prichy-
tená pri čine.

V súčasnosti aj kvôli takýmto osobám menej ľudí platí veľa 
– cieľom by však bolo, aby sme platili viacerí, a teda menej.

(-)

(folytatás a 4. oldalon)
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(folytatás a 3. oldalról)

lesznek a tapasztalatok, akkor felajánl-
juk majd a Municipal közterület-fenn-
tartóval együttműködésében a többi 
lakótelepeken is a lakóközösségeknek. 
Eddig a város minden egyes, a hulla-
dékkal kapcsolatos beruházást megfi-
nanszírozott, azonban annak nem volt 
„becsülete”, mert a lakosok nem voltak 
együttműködőek, ezért a kedvezőtlen 
tapasztalatok miatt az elektromágne-
ses zárakat nem ingyenesen, hanem 
térítés ellenében tudjuk felkínálni az 
egyes lakótelepeken élő lakóközösé-
geknek. Szeretnénk ugyanis a lako-
sokat „érdekeltté tenni”, s így bevonni 
ebbe az együttműködésbe. Ahol tehát 
az adott közösség igényelni fogja az 
elektromágneses zárak felszerelését, 
ott a lakóközösségnek kell majd a saját 
kukaketrecüknél ezt megfinanszírozni.  

Kiemelném még egyszer. Fontos, 
hogy a lakóközösség is a magáénak 
érezze a hulladékkezelés problémáját, 
és segítse az önkormányzatot, hogy 
együtt tegyünk környezetünk tisztasá-
gáért. Ma a várossal szerződésben álló 
szolgáltatónak az 1100 literes hulla-

déktároló ürítésekor ki kell takarítania 
a kukaketrecet, ami több mint negyed-
órát is igénybe vesz a cég alkalmazott-
jaitól, amely időveszteség, és amit mi 
mindnyájan kell, hogy megfizessünk. A 
közösből! Viszont sokszor előfordult, 
hogy pár óra elteltével ugyanúgy néz ki 
a kukaketrec, mintha nem is lett volna 
kitakarítva. 

Tehát ezt megelőzendő kínáljuk a le-
hetőséget a lakosoknak. Én nagyon 
bízom benne, hogy a Rózsaligeti kí-
sérleti projekt sikeres lesz, és akkor 
egy fórumot tudunk majd szervezni a 
dunaszerdahelyi lakóbizalmiknak, ahol 
bemutathatjuk az eredményeket.

Gondolataimat egy elrettentő példá-
val támasztom alá, miért is tartom ezt 
fontosnak. Dunaszerdahely városában 
a 2024-es évben több mint 7.000 ton-
na  (!) szemét, kommunális hulladék 
termelődött. Tehát míg az európai éves 
átlag a lakosonként 150 kilogramm 
„szeméttermelés” volt, amiben ráadá-
sul benne van a papír- és a műanyag 
hulladék is, itt, Dunaszerdahely csak a 
kevert hulladék éves mennyisége több 
mint 300 kilogramm lakosonként. Ez 
duplája az európai uniós átlagnak! 

A számok azonban nem ülnek! Biz-
tos, hogy a több mint 7.000 tonna 
szemetet nem a 23 ezer ember „ter-
meli ki”. Meg vagyok győződve, hogy 
Dunaszerdahelyen több mint 23 ezer 
ember lakik, viszont nem minden lakos 
jelentkezett be állandó- vagy átmeneti 
lakhelyre. Másrészt ez a szám is azt 
támasztja alá, hogy „kintről” is, tehát 
Dunaszerdahelyen kívülről is érkezik be 
a városba, nem kevés hulladék. Ezt a 
szemétmennyiséget csökkenteni kell, 
az elszállításért nem a 23 ezer em-
bernek, hanem a városban „szemetet 
termelő” 24 vagy 25 ezer embernek 
kellene megfizetnie – csökkentve akár 
még a fejenkénti szemétdíjat is. Kérjük 
a lakosok együttműködését ebben is: 
ha látják, hogy egy idegen autó áll meg 
a hulladékgyűjtő szigeteknél és ott ille-
gálisan szemetet helyez ki, akkor azt 
fotózzák le és küldjék el a primator@
dunstreda.eu e-mail-címre, vagy hívják 
a városi rendőrséget, hogy tetten le-
hessen érni az illetőt. 

Most miattuk is kevesebben fizetünk 
sokat – a cél pedig az lenne, hogy töb-
ben fizessünk kevesebbet. 

(-)

Ismét teltházas program helyszíne volt Sikabony: Nagy 
Attila helytörténész tartott előadást és könyvbemutatót 
Fénnyel írva – Dunaszerdahely város fotókrónikája címmel 
február 11-én a Sikabonyi Gálffy Ignác Közösségi Házban. 

A megjelenteket Fodor Mihály, a Sikabony Polgári Társulás 
elnöke köszöntötte, aki elmondta, hogy társulásuk a hely-
történeti értékeket felkaroló Biró Márton Polgári Társulással 
együtt azért álmodta meg a Sikabonyi esteket, hogy ott a he-
lyi közösségnek bemutassák a településrész múltját, jelenét, 
de regionális lehetőségeit is. 

Az esten a sikabonyi városi képviselők közül részt vett Puha 
György alpolgármester és Horony Ákos, Szlovákia kisebbsé-
gi kormánybiztosa is. Puha György köszöntötte az előadót, 
Nagy Attila helytörténészt, a városi lap főszerkesztőjét, el-
mondva, hogy a Sikabonyi esteken igazi értékeket gyűjtenek 
egybe és osztanak meg a hallgatósággal. 

A programban ezt követően Nagy Attila mutatta be új köny-
vét, a Fénnyel írva – Dunaszerdahely város fotókrónikája 
címmel megjelent impozáns fotótörténeti albumot. A szer-
ző elmondta, hogy a kötetben 890 felvételen keresztül „tárul 
megannyi apró ablak a múltra”, s általuk Dunaszerdahely és 
Sikabony történetébe is bepillanthatunk 1865/70 és 1985 
között.

A kiadvány hat történelmi fejezeten át, archív felvételekkel 
és azok magyarázó szövegeivel vezetik az olvasót-nézőt, és 
adnak vizuális támpontot egy-egy régi épület vagy politika-
történeti esemény mentén.

Fotótörténetről szólt a Sikabonyi est

A város helytörténésze előadását vetített képekkel színez-
te, ahol a sikabonyi felvételek között haladva tehettek az est 
résztvevői történelmi utazást a boldog békeidőktől, az első 
és a második világégés helyi történésein át az 1950-60-as 
évek városátalakulásáig, majd az 1970/80-as évek szocialis-
ta korszakáig.

A beszélgetés végén elhangzott, hogy a következő Sikabo-
nyi est április 23-án, a Szent György-napok keretében valósul 
meg. 

(dszi)





6 www.dunajskostredsky.sk    •    www.fb.com/dunajskostredsky    •    február 2025hlásnik

Új körforgalom épül
Soron kívüli ülést tartott a városi kép-
viselő-testület február 4-én. A prog-
ramok között a testület idei első fél-
éves üléseinek az időpontja, valamint 
a „Körforgalom a Pozsonyi úton” című 
pénzügyi támogatási kérelem szere-
pelt. Utóbbi az állomások előtti kör-
forgalom kialakítását célozza.

Az ülés elején a testület egyperces 
néma főhajtással emlékezett meg a 
napokban elhunyt Ambrovics György 
egykori dunaszerdahelyi városi képvi-
selőről. Ambrovics György a rendszer-
váltást követően két ciklusban is a tes-
tület tagja volt. 

A plenáris ülés folytatásában, a hite-
lesítők és a jegyzőkönyvvezető meg-
választása után, a városi képviselő-
testület üléseinek 2025-ös első félévi 
időpontjait módosították és rögzítették, 
amely szerint március 25-én, május 13-
án és június 24-én lesz majd plénum. 
(A városi képviselő-testület általában 
vagy szükség szerint, de legalább há-
romhavonta ülésezik.)

A következő pont és lényegében a 
testületi ülés soron kívüli összehívása 
a PSK-MIRRI-009-2024-ITI-EFRR meg-
nevezésű pályázati felhívásról szólt. A 
vissza nem térítendő pénzügyi támo-
gatási kérelem benyújtásának a mun-

kacíme: „Körforgalom a Pozsonyi úton” 
volt, s maga a pályázat a vasútállomás 
és az autóbusz-pályaudvar előtti új kör-
forgalom kialakításának egyik „lépése”.

Az EU-s és a Szlovák Köztársaság 
forrásaiból származó, vissza nem té-
rítendő pénzügyi hozzájárulású pályá-
zathoz Dunaszerdahely városa, illetve 
Nagyszombat megye is hozzá fog já-
rulni. A tervezet szerint ugyanis a kör-
forgalom kialakítása mellett megújulna 
a megyei fenntartású Vasútsor utcá-
nak a korábban fel nem újított szaka-
sza is (az egykori autóbazár és a leen-

dő körforgalom között). A pályázattal 
így lényegében a város, de a megye is 
jól fog járni, fogalmazott Hájos Zoltán 
polgármester, aki hozzátette, ha idő-
szakosan le is lesz zárva vagy félsávo-
sítva az adott útszakasz, hasonlóan a 
sikabonyi körforgalomhoz, ez is ügye-
sen el fog készülni, ugyanis a felújítás 
90 munkanapot vesz majd igénybe.

Az elkészülő körforgalom pedig a 
gyorsabb és biztonságosabb közleke-
déshez, illetve a közlekedés folyama-
tosságához is hozzá fog járulni. 

(Nagy Attila / Fotó: Nagy Attila)

Új helyen a sürgősségi
Új helyre, a földszinti A pavilonba költözött a sürgős-
ségi ellátás a dunaszerdahelyi kórházban február 
3-tól, jelezte a működtető Penta Hospitals. 

A lakossági bejárat így a kórház bal oldalán, a DM 
felöli oldalon, a Viktória patika mögötti épületszárny-
ban található. A kórház modernebb és gyorsabb sür-
gősségi ellátást biztosító osztályt ígér.

Korábban, letérősáv kialakítása miatt ezen az olda-
lon szüntette meg a kezelő az útszakaszon a Billa előt-
ti gyalogos átkelőhelyet, ugyanis a gyorsmentők is itt 
fognak betérni a kórház sürgősségi osztályára. (dszi)
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Výstavba novej okružnej križovatky
Mestské zastupiteľstvo mimoriadne 
zasadalo 4. februára. Na programe 
boli dátumy zasadnutí mestského 
zastupiteľstva v prvom polroku 2025 
a žiadosť o nenávratný finančný prí-
spevok za účelom realizácie projek-
tu s názvom „Okružná križovatka na 
Bratislavskej ceste,“ v ktorom ide 
o rekonštrukciu existujúcej križovatky 
pri autobusovej a železničnej stanici.

Na začiatku zasadnutia si zastupi-
teľstvo minútou ticha uctilo pamiatku 
nedávno zosnulého Juraja Ambrovic-
sa, niekdajšieho poslanca mestského 
zastupiteľstva. Juraj Ambrovics bol 
po zmene režimu po dobu dvoch funkč-
ných období mestským poslancom.

V pokračovaní zasadnutia boli po voľ-
be overovateľov a zapisovateľa upra-
vené termíny zasadnutí mestského 
zastupiteľstva na prvý polrok 2025. V 
zmysle schválenej zmeny rokovací po-
riadok pozostáva z dátumov 25.  mar-
ca, 13.  mája a 24. júna. (Mestské za-
stupiteľstvo zasadá podľa potreby, 
najmenej však raz za tri mesiace.)

Ďalším bodom a v podstate dôvodom 
mimoriadneho zasadnutia mestských 
poslancov bola výzva na predkladanie 

projektov s názvom PSK-MIRRI-009-
2024-ITI-EFRR. Pracovný názov žiados-
ti o nenávratnú finančnú podporu znie: 
„Okružná križovatka na Bratislavskej 
ceste“ a samotný projekt predstavuje 
jeden z „krokov“ pri výstavbe nového 
kruhového objazdu pred železničnou 
a autobusovou stanicou v Dunajskej 
Strede.

Do projektu, ktorý má byť financova-
ný z nenávratného finančného príspev-
ku Európskej únie a Slovenskej republi-
ky, vlastnými finančnými prostriedkami 
prispeje aj mesto Dunajská Streda a Tr-
navský samosprávny kraj. Podľa záme-
ru by sa okrem výstavby spomínanej 
okružnej križovatky zrekonštruoval aj 
doteraz neupravený úsek Železničnej 

ulice v správe župy TTSK (úsek medzi 
bývalým autobazárom a budúcim kru-
hovým objazdom). Nenávratný finanč-
ný príspevok bude v podstate prínosom 
tak pre mesto, ako aj pre župu, povedal 
primátor JUDr. Zoltán Hájos. Dodal, 
že aj keď bude úsek cesty dočasne 
uzavretý, resp. na ňom budú dočasne 
zúžené jazdné pruhy, rekonštrukcia je 
naplánovaná na 90 pracovných dní, čo 
znamená, že obdobne, ako tomu bolo 
v prípade okružnej križovatky v Malom 
Blahove, dopravné obmedzenia budú 
trvať iba krátkodobo.

Nová okružná križovatka v budúcnos-
ti prispeje k rýchlejšej a bezpečnejšej, 
ako aj plynulejšej premávke.

(Attila Nagy / Foto: Vince Rózsár)

Podľa informácií od prevádzkova-
teľa Penta Hospitals sa pohotovosť 
v  dunajskostredskej nemocnici 
od 3. februára presťahovala do no-
vých priestorov, do prízemného pa-
vilónu A. 

Vchod pre verejnosť sa nachádza 
na ľavej bočnej strane nemocnice, 
v blízkosti budovy predajne DM dro-
gérie, za lekárňou Viktória. Nemoc-
nica sľubuje modernejší a rýchlejší 
urgentný príjem.

Prednedávnom z dôvodu vytvore-
nia odbočky prevádzkovateľ odstrá-
nil priechod pre chodcov pred Billou 
na tejto strane cestného úseku, keď-
že na tomto mieste budú mať k ur-
gentnému príjmu prístup aj sanitky. 

(dszi)

Urgentný príjem 
na novom mieste



8 www.dunajskostredsky.sk    •    www.fb.com/dunajskostredsky    •    február 2025hlásnik

Mimoriadna prestávka 
vo vyučovaní
V základných školách v zriaďovateľskej pôsobnos-
ti mesta Dunajská Streda v posledný januárový týždeň 
dramaticky narástol počet ochorení na chrípku a jej po-
dobných ochorení. 

Vzhľadom na vysoké absencie v dôsledku zhoršujúcej 
sa epidémie bola od 3. do 5. februára vyhlásená mimo-
riadna prestávka vo vyučovaní.

Vyhodnotili uplynulý rok
Vedenie a členstvo Dobrovoľného hasičského zboru 
Malé Blahovo 1. februára na hasičskej stanici v Dunaj-
skej Strede vyhodnotilo uplynulý rok. Podujatia sa zú-
častnil MUDr. Juraj Puha, MBA, zástupca primátora, Ing. 
Darina Nagyová, prednostka Mestského úradu v Dunaj-
skej Strede, Michal Fodor, predseda Občianskeho zdru-
ženia Sikabony, ako aj veliteľ Dobrovoľného hasičského 
zboru Lúč na Ostrove. Na stretnutí nielen vyhodnotili rok 
2024, zároveň predostreli aj plány do budúcnosti.

Na začiatku stretnutia si minútou ticha pripomenuli ne-
dávno zosnulých hasičov, svojho veliteľa Tamása Tótha a 
veliteľa zboru v Orechovej Potôni Józsefa Csomora.

V mene samosprávy prítomných privítal viceprimátor 
Juraj Puha, ktorý vyjadril uznanie rozširujúcej sa členskej 
základni zboru.

 „Vítam vás nielen ako zástupca primátora, ale aj ako 
zástupca mestskej časti Malé Blahovo. Názov zboru sa 
v budúcnosti možno zmení, keďže do tímu sa pridáva čo-
raz viac ľudí nielen z Malého Blahova, ale aj z iných častí 
nášho mesta. (...) Radi by sme sa vám poďakovali za Vašu 
prácu, za to, že vedenie mesta sa mohlo vždy spoľahnúť 
na Vašu pomoc pri zabezpečovaní bezpečnosti mest-
ských podujatí, či už sa jedná o Žitnoostrovský jarmok 
alebo Žitnoostrovský galop. Pravidelne sa však zúčastňu-
jete aj Dňa bez áut, či spoločensko-kultúrnych podujatí v 
Malom Blahove. A vždy sa na vás môžeme spoľahnúť v 
krízových situáciách, napríklad počas silných dažďov. (...) 

Takýto tím dokáže odvádzať profesionálnu prácu len 
vtedy, ak ju môže vykonávať pod ochrannými krídlami sa-
mosprávy. Naším cieľom je odkúpiť - a zastupiteľstvo ten-
to zámer už schválilo - niekdajšiu hasičskú zbrojnicu na 
Zelenej ulici, trochu by sme ju prerobili a potom odovzdali 
vám, dobrovoľným hasičom, aby ste si tam zriadili stani-
cu,“ povedal zástupca primátora, ktorý vo svojom prího-
vore tiež spomenul predčasne zosnulého veliteľa Tamása 
Tótha. 

Prednostka mestského úradu Darina Nagyová ubezpe-
čila dobrovoľný hasičský zbor o podpore úradu a zároveň 
vyjadrila potešenie z dobrej komunikácie medzi samo-
správou a dobrovoľníkmi.

Správy o práci zboru predniesli predseda Štefan Varga 
a veliteľ László Kosár. Informovali o zvýšení počtu dob-
rovoľníkov, potom pristúpili k voľbe vedenia a vedúcich 
jednotlivých oblastí.

Operatívny tím tvoria predseda Štefan Varga, veliteľ a 
mechanik László Kosár, tajomníci Štefan Tánczos a Attila 
Tánczos, kontrolór a manažér prevencie Richárd Bende, 
pokladníčka Edina Horváth, mechanici Norbert Bugár a 
Gábor Rácz, zodpovední pracovníci pre mládež Botond 
Horváth a Lázár Koczó, ďalej členovia predstavenstva Pe-
ter Lukácska, Bálint Horváth a Angelika Horváth. 

Ďalší členovia: Tibor Kosár, Balázs Bugár, Mátyás Bugár, 
Martin Sadloň, Marek Sadloň, László Takács, Krisztina 
Horváth, József Ravasz, Károly Nagy, Tibor Zeve, Štefan 
Varga ml., László Lukács, Károly Boráros a Darina Belay.

Attila Nagy, preklad: -et-

770. výročie mesta
V Sieni Imre Makovecza Mestského úradu v Dunajskej 
Strede sa 24. januára stretli zástup-
covia viacerých kultúrnych or-
ganizácií. Cieľom spoločného 
stretnutia bolo, aby organi-
zácie s viacnásobnou väz-
bou na mesto v čo najvyššej 
miere dbali na zosúladenie 
svojich programov v aktuál-
nom kalendárnom roku, kedy 
Dunajská Streda oslavuje jubi-
lejných 770 rokov od svojej prvej 
písomnej zmienky.

Prítomných privítal zástupca primátora Attila Karaffa, 
ktorý zdôraznil, že samospráva sa v tomto roku, pri príle-
žitosti 770. výročia od prvej písomnej zmienky o meste, 
bude snažiť organizovať kultúrne programy koordinovane 
a podľa možnosti spoločne – a tým sa navzájom podpo-
rovať.

Zamestnanci samosprávy a zástupcovia jednotlivých 
organizácií na stretnutí hovorili o programoch plánova-
ných na rok 2025 a rozhodli sa pripraviť spoločný kalen-
dár podujatí, ktorý bude užitočný nielen pre nich, ale aj pre 
ďalšie organizácie, ako aj pre širokú verejnosť. Cieľom je 
zamedziť tomu, aby sa množstvo kvalitných dunajsko-
stredských programov realizovalo v rovnakom termíne.

Stretnutia sa okrem zástupcu primátora zúčastnila 
prednostka mestského úradu Ing. Darina Nagyová, ve-
dúca odboru školstva, kultúry, sociálnych vecí a športu 
mestského úradu Mgr. Timea Molnár, tlačová referentka 
samosprávy Dr. Zita Ivicze, riaditeľ Mestského kultúrneho 
strediska Benedeka Csaplára PaedDr. Péter Iván, riadi-
teľ Žitnoostrovského múzea Mgr. Iván Nagy, riaditeľ Žit-
noostrovského osvetového strediska v Dunajskej Strede 
Mgr. art. Viktor Varga, riaditeľka Žitnoostrovskej knižnice v 
Dunajskej Strede PhDr. Helena Laczová, riaditeľ mestskej 
mediálnej spoločnosti Perfects, a.s. Péter Rajkovics, mar-
keting a PR manažérka Thermalparku Katarína Horvátho-
vá, vedúca OZ Kukkónia Tímea Dóka, v zastúpení spoloč-
nosti Perfects šéfredaktor Dunajskostredského hlásnika 
Attila Nagy, programová riaditeľka Bc. Mgr. Tímea Takács 
a Mgr. Edita Tilajčíková, samostatná referentka kultúry, 
mládeže a športu mestského úradu.
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Rendkívüli tanítási szünet
Városunk alapiskoláiban január utolsó hetében 
az influenzaszerű megbetegedések száma drá-
maian megnőtt, így tekintettel a súlyosbodó 
járvány miatti hiányzásokra rendkívüli tanítási 
szünetet hirdettek ki február 3–5-ig.

Évértékelőt tartottak
A Sikabonyi Önkéntes Tűzoltóegylet vezetősége és tagsága tar-
tott évértékelőt február elsején a dunaszerdahelyi tűzoltóságon. 
Tiszteletét tette az eseményen dr. Puha György alpolgármester, 
Nagy Darina, a Dunaszerdahelyi Városi Hivatal vezetője és Fodor 
Mihály, a Sikabony Polgári Társulás elnöke, de a Lúcsi Önkéntes 
Tűzoltók parancsnoka is. Az értékelés nem csupán visszatekintés 
volt az elmúlt időszakra, hanem a jövő tervezéséről is szólt.

Az ülés elején egyperces néma csenddel emlékeztek meg elhunyt 
bajtársaikról, parancsnokukról, Tóth Tamásról és a dióspatonyi pa-
rancsnokról, Csomor Józsefről.

A megjelenteket köszöntötte a város részéről Puha György alpol-
gármester, elismeréssel nyilatkozva a bővülő taglétszámú csapat-
ról. „Nemcsak mint alpolgármester, de mint sikabonyi képviselő is 
köszöntöm önöket. A név lehet, változni fog a jövőben, hiszen már 
nemcsak Sikabonyból, de jelentős számban településünk már ré-
szeiből is egyre többen vannak a csapatban. (...) Szeretnénk meg-
köszönni az önök munkáját, hogy a városvezetés mindig számíthat 
önökre, ahogy segítenek biztosítani az egyes rendezvényeinket, le-
gyen az a Csallóközi vásár vagy a Felvidéki Vágta. De rendszere-
sen ott vannak az autómentes napon, vagy Sikabonyban, a közös-
ségi-kulturális eseményeken is. És mindig számíthatunk önökre 
a katasztrófahelyzetekben, a heves esőzésekkor is. (...) Akkor tud 
professzionális munkát végezni egy ilyen csapat, ha munkájukat az 
önkormányzat védőszárnyai alatt végezhetik. Szeretnénk visszavá-
sárolni, s ezt a képviselő-testület már jóváhagyta, a Zöldfa sori régi 
tűzoltóállomást, kicsit átalakítanánk, majd átadnánk önöknek, az 
önkéntes tűzoltóknak, hogy egy állomást tudjanak ott kialakítani” – 
fogalmazott az alpolgármester, aki szintén megemlékezett a korán 
elhunyt parancsnokról, Tóth Tamásról.

Nagy Darina hivatalvezető a városi hivatal támogatásáról biztosí-
totta a csapatot, s egyben örömét fejezte ki az önkormányzat és az 
önkéntes csapat közötti jó kommunikáció miatt is.

A csapatot érintő beszámolókat Varga István elnök és Kosár Lász-
ló parancsnok terjesztette elő, ismertetve az önkéntesek megnöve-
kedett létszámát, majd megválasztották a vezetőséget és az egyes 
területek vezetőit. 

Az operatív csapatban ott van így Varga István elnök, Kosár Lász-
ló parancsnok, gépész, Tánczos István és Tánczos Attila titkárok, 
Bende Richárd ellenőr, prevenciós felelős, Horváth Edina pénztáros, 
Bugár Norbert és Rácz Gábor gépészek, Horváth Botond és Koczó 
Lázár ifjúsági felelős, illetve Lukácska Péter, Horváth Bálint és Hor-
váth Angelika vezetőségi tagok. További tagok: Kosár Tibor, Bugár 
Balázs, Bugár Mátyás, Sadloň Martin, Sadloň Marek, Takács László, 
Horváth Krisztina, Ravasz József, Nagy Károly, Zeve Tibor, ifj. Varga 
István, Lukács László, Boráros Károly és Belay Darina.

Szöveg és kép: Nagy Attila

770-es jubileum
Több szervezet képviselője egyeztetett a Vá-
rosi Hivatal Makovecz Imre termében janu-
ár 24-én. A megbeszélésen a városhoz több 
szállal is kötődő szervezetek programjainak 
összehangolása volt a cél településünk írásos 
említésének 770., jubileumi évében.  

A megjelenteket Karaffa Attila alpolgármester 
köszöntötte, hangsúlyozva, hogy az idei eszten-
dőben a város első írásos említésének jubileu-
mi, 770. esztendejében az önkormányzat minél 
inkább arra törekedne, hogy összehangoltan, és 
ha lehetőség adódik rá, közösen is szervezzék 
a kulturális programokat – ezáltal is erősítve 
egymást. 

A találkozón az önkormányzat munkatársai és 
az egyes szervezetek képviselői áttekintették a 
770-es jubileumi esztendőben szerveződő éves 
programokat, valamint elhatározták egy közös 
eseménynaptár elkészítését, amely nemcsak 
számukra, de a többi szervezet számára, illetve 
a lakosok részére is hasznos lesz, hiszen igyek-
szik annak a lehetőségét kizárni, hogy a számos 
dunaszerdahelyi program túlzottan egymásra 
szerveződjön.

A megbeszélésen részt vett az alpolgármeste-
ren kívül Nagy Darina, a városi hivatal vezetője, 
Molnár Tímea, a hivatal kulturális osztályának 
a vezetője, Ivicze Zita önkormányzati sajtóre-
ferens, Iván Péter, a Csaplár Benedek Városi 
Művelődési Központ igazgatója, Nagy Iván mú-
zeumigazgató, Varga Viktor, a Csallóközi Nép-
művelési Központ igazgatója, Lacza Ilona, a 
Csallóközi Könyvtár igazgatója, Rajkovics Péter, 
a városi médiavállalat vezetője, a Thermálpark 
képviseletében Horváth Katalin, a Kukkónia pol-
gári társulás vezetője, Dóka Tímea, a Perfects 
médiavállalat részéről Nagy Attila, a városi lap 
főszerkesztője és Takács Tímea programigaz-
gató, valamint az önkormányzat kulturális osz-
tályáról Tilajčík Edit.
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Gastro DS sa zaviazala sprístupniť 
kvalitné a zdravotne uvedomelé stra-
vovanie pre každého. Osobitnú pozor-
nosť venujeme ľuďom s potravinovou 
intoleranciou a ponúkame pre nich 
bezpečné, výživné a chutné jedlá. 
Naša diétna kuchyňa, otvorená v roku 
2023 v priestoroch ZŠ Ármina Vám-
béryho, vytvára jedinečnú príležitosť 
pre všetkých, ktorí dodržiavajú špeci-
álnu diétu, či už ide o citlivosť na  le-
pok, laktózovú intoleranciu, cukrovku 
alebo iné diéty.

Spomínané moderné zariadenie je 
viac než len kuchyňa – je to komunitná 
služba, ktorá pomáha deťom, dospe-
lým aj seniorom stravovať sa zdravšie. 
Jeho denná kapacita je 350 porcií, tak-
že pri správnom využití môže dlhodobo 
poskytnúť obyvateľom možnosť stra-
vovania „ušitého na mieru.“ 

Celoštátna ekonomická situácia a 
konsolidačné opatrenia vlády nás zá-
roveň postavili pred vážne výzvy. Sa-
mospráva síce podporuje prevádzku 
Gastro DS, no dostupné zdroje nie sú 
nekonečné. Rastúce ceny energií, stú-
pajúce ceny surovín a ekonomické 
úsporné opatrenia:  to všetko sú fak-
tory, ktoré výrazne zaťažujú aj nás. Aby 
sme ďalej mohli prevádzkovať diétnu 
kuchyňu a naďalej poskytovať deťom 
a dospelým zdravú špeciálnu stravu, je 
nevyhnutné, aby možnosť objednáva-
nia využilo čo najviac ľudí.

Diétna kuchyňa – oznam

Spolupracujme v záujme toho, aby 
sme ďalej mohli zabezpečovať zdravú 
a plnohodnotnú stravu pre obyvateľov 
mesta! Diétna kuchyňa totiž nie je ná-
pomocná len pre tých, ktorí už dlhšie 
bojujú s potravinovými alergiami, ale 
aj pre tých, ktorí sa vedome snažia o 
zdravšie stravovanie. 

Ak sa dopyt začne zvyšovať, kuchyňa 
bude môcť dlhodobo slúžiť tým, ktorí ju 
potrebujú. V opačnom prípade bude-
me musieť, žiaľ, na neurčito pozasta-
viť jej prevádzku, čo by znamenalo, že 
dotknuté osoby by boli nútené hľadať 
alternatívne riešenia, čo by mnohým 
spôsobovalo ťažkosti.

Preto Vás prosíme, aby ste využili po-
núkanú možnosť a objednávali si z na-
šej diétnej kuchyne! Ak ste už v súčas-
nosti naším pravidelným zákazníkom, 
radi by sme vám poďakovali za preja-

venú dôveru a povzbudili vás, aby ste 
naše služby využívali naďalej. A ak ste 
našu kuchyňu ešte nevyskúšali, odpo-
rúčame vám dať jej šancu! Každá ob-
jednávka prispieva k dlhodobému udr-
žaniu tejto dôležitej a jedinečnej služby.

Považujem za dôležité zdôrazniť, že 
naším cieľom nie je vytváranie zisku, 
ale zabezpečenie udržateľnej prevádz-
ky. Pracujeme na tom, aby táto služba 
bola dostupná čo najväčšiemu počtu 
ľudí, no k dosiahnutiu tohto cieľa nám 
viete dopomôcť práve Vy. 

Dúfame, že sa nám spoločnými si-
lami podarí zachovať túto cennú prí-
ležitosť a diétna kuchyňa bude môcť 
dlhodobo pomáhať všetkým, ktorí to 
potrebujú. 

Ďakujem, 
Tamás Lakky, konateľ, 

Gastro DS, s.r.o.

Nelegálne skládky
Vedenie mesta Dunajská Streda opakovane upozorňuje 
obyvateľov na to, že nelegálne ukladanie odpadu nie je len 
porušením zákona, ale aj zvyšuje naše spoločné ťarchy. 
V  uplynulom období sa na viacerých miestach stalo, že 
vedľa kontajnerov boli vyložené nepotrebné kusy nábytku, 
domáce spotrebiče a iný veľkorozmerný odpad. Tieto prí-
pady boli riešené Mestskou políciou a vinníci boli pokuto-
vaní.

Prečo je to problém? Pokuta: Nelegálne ukladanie od-
padu so sebou nesie sankcie. Obyvatelia prichytení pri ta-
komto čine budú čeliť vysokým finančným pokutám, keďže 
mestské nariadenia jednoznačne zakazujú takéto konanie. 
Ekonomické zaťaženie: Nelegálne uložený odpad predsta-
vuje dodatočné náklady pre mesto, ktoré sa musia uhrádzať 
z mestského rozpočtu. Tento druh odpadu patrí do najdrah-
šej kategórie, pretože jeho odvoz vyžaduje špeciálne zdroje a 
logistiku. Tieto výdavky v konečnom dôsledku zaťažujú kaž-
dého z nás. Vplyv na poplatky za odpad: Množstvo netrie-

deného odpadu priamo ovplyvňuje náklady na jeho zneškod-
nenie. Čím viac zmiešaného odpadu, tým vyššie sú poplatky 
za skládku.

Čo robiť, ak vidíme nelegálne uložený odpad? Ak kdekoľ-
vek v meste zbadáte nelegálne uložený odpad, okamžite 
informujte Mestskú políciu, aby mohla čo najskôr zakročiť. 
Spoločná zodpovednosť môže pomôcť zabrániť ďalšiemu 
porušovaniu pravidiel. Ako sa môžeme problému vyhnúť? 
Používajme zberný dvor: Zberný dvor v Dunajskej Strede 
poskytuje možnosť bezpečne a vo väčšine prípadov bezplat-
ne uložiť nepotrebné veci. Správne triedme odpad: Správne 
triedenie odpadu nielenže chráni životné prostredie, ale pri-
spieva aj k tomu, aby sa poplatky za odpad v meste udržali 
na prijateľnej úrovni alebo dokonca znížili.

Prosíme Vás, aby ste v záujme nás všetkých dodržiavali 
pravidlá nakladania s odpadmi. Spoločným úsilím môžeme 
dosiahnuť významné úspory a prispieť k čistejšiemu a udrža-
teľnejšiemu mestu.         dunstreda.sk
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A Gastro DS elkötelezetten dolgozik 
azon, hogy mindenki számára elérhe-
tővé tegye a minőségi és egészség-
tudatos étkezést. Különös figyelmet 
fordítunk azokra, akik ételintoleranci-
ával élnek, és számukra is biztonsá-
gos, tápláló, ízletes fogásokat kíná-
lunk. A Vámbéry Ármin Alapiskolában 
2023-ban megnyitott diétás kony-
hánk egyedülálló lehetőséget teremt 
mindazok számára, akik speciális 
étrendet követnek, legyen szó glutén-
érzékenységről, laktózintoleranciáról, 
cukorbetegségről vagy más diétás 
szükségletekről.

Ez a korszerű létesítmény nem csu-
pán egy konyha – egy olyan közösségi 
szolgáltatás, amely segíti a gyermekek, 
felnőttek és idősek egészségesebb ét-
kezését. Napi kapacitása 350 adag, így 
megfelelő kihasználtság esetén hosz-
szú távon biztosítani tudja a lakosság 
számára az egyénre szabott táplálko-
zás lehetőségét. 

Ugyanakkor az országos gazdasági 
helyzet és a kormányzat konszolidáci-
ós intézkedései komoly kihívások elé 
állítottak minket is. Bár az önkormány-
zat támogatja a Gastro DS működését, 
a rendelkezésre álló források nem vég-
telenek. Az energiaárak emelkedése, az 
alapanyagok drágulása és a gazdasági 
megszorítások mind olyan tényezők, 
amelyek jelentős terhet rónak ránk is. 
Ahhoz, hogy a diétás konyha műkö-

dését fenntarthassuk és továbbra is 
biztosítsuk a gyermekek és felnőttek 
számára az egészséges, speciális ét-
rendet, elengedhetetlen, hogy minél 
többen éljenek a rendelési lehetőség-
gel.

Tegyünk közösen azért, hogy ez ne 
történjen meg! Hiszen a diétás kony-
ha nem csupán azok számára jelent 
segítséget, akik már régóta küzdenek 
ételérzékenységgel, hanem azoknak is, 
akik tudatosan szeretnének egészsé-
gesebb étrendet követni. 

Amennyiben a kereslet növekedésnek 
indul, a konyha hosszú távon is szolgál-
hatja azokat, akiknek szükségük van rá. 
Ellenkező esetben sajnálatos módon 
határozatlan időre szüneteltetnünk kell 
a működését, ami azt jelentené, hogy 
az érintettek kénytelenek lennének al-
ternatív megoldásokat keresni, ami so-
kak számára nehézséget okozna. 

Ezért kérjük Önöket, hogy éljenek ez-
zel a lehetőséggel, és rendeljenek dié-

tás konyhánkról! Ha már rendszeres 
megrendelőink, hálásan köszönjük bi-
zalmukat, és bátorítjuk Önöket a továb-
bi igénybevételre. Ha pedig még nem 
próbálták ki szolgáltatásunkat, biztat-
juk Önöket, hogy tegyenek egy próbát! 
Minden egyes megrendelés hozzájárul 
ahhoz, hogy ezt a fontos és egyedülálló 
szolgáltatást hosszú távon is fenntart-
hassuk.

Fontos kiemelni, hogy célunk nem a 
profit termelése, hanem a fenntartható 
működés biztosítása. Azon dolgozunk, 
hogy a lehető legtöbb ember számára 
elérhetővé tegyük ezt a szolgáltatást, 
de ehhez Önökre is szükség van.

Bízunk benne, hogy közösen sikerül 
megőriznünk ezt az értékes lehetősé-
get, és a diétás konyha hosszú távon 
is segítheti mindazokat, akiknek erre 
szükségük van. 

Köszönettel,
Lakky Tamás, ügyvezető igazgató, 

Gastro DS, Kft.

Diétás konyha – közlemény

Illegális szemetelők
Dunaszerdahely városvezetése ismételten felhívja a la-
kosság figyelmét arra, hogy az illegális szemétlerakás 
nemcsak törvénysértő, hanem közös terheinket is növeli. 
Az elmúlt időszakban több helyszínen is előfordult, hogy 
megunt bútorokat, háztartási eszközöket és egyéb nagy 
méretű hulladékokat helyeztek ki a konténerek mellé, aki-
ket végül a városi rendőrség megbüntetett.

Miért probléma ez? Először is, mert bírsággal jár. Az il-
legális hulladék elhelyezése szankciókat von maga után. 
A tetten ért lakosokat súlyos pénzbírsággal sújtjuk, hiszen 
a rendeletek egyértelműen tiltják az ilyen jellegű tevékeny-
séget. Másrészt, mert mindenki pénztárcáját érinti. Az il-
legálisan kihelyezett hulladékok további, plusz költségeket 
rónak a városra, amelyeket a városi költségvetésből kell fe-
deznünk. Az ilyen hulladék ugyanis a legdrágább kategóriába 
tartozik: külön erőforrásokat és logisztikai szervezést igényel 
az elszállításuk. A plusz kiadások így végső soron mindenki 
pénztárcáját terhelik. A szelektálás mértéke befolyásolja a 
költségeket. Törvényileg meghatározott szabályok szerint a 

városnak annyit kell fizetnie a szemétdomb használatáért, 
amilyen mértékben szelektál. Minél több a vegyes hulladék, 
annál magasabba ennek a költsége. 

Mit tegyünk, ha illegális lerakást látunk? Ha a városban 
bárhol illegális hulladéklerakást észlel, azonnal értesítse a 
Városi Rendőrséget a gyors intézkedés érdekében. A közös-
ségi felelősségvállalás segíthet megelőzni az újabb szabály-
szegéseket.

Hogyan kerülhetjük el a problémát? Használjuk a gyűj-
tőudvart! Dunaszerdahely gyűjtőudvara lehetőséget biztosít 
arra, hogy a feleslegessé vált tárgyakat főszabály szerint in-
gyenesen és biztonságosan elhelyezzük. Szelektáljunk he-
lyesen! A megfelelő szelektálással nemcsak a környezetet 
védjük, hanem hozzájárulunk ahhoz, hogy a város szemétdí-
jai fenntarthatók vagy akár csökkenthetők legyenek.

Kérjük, hogy mindannyiunk érdekében tartsák be a hulla-
dékkezelési szabályokat, és vegyék figyelembe, hogy közös 
erőfeszítéssel jelentős megtakarítást érhetünk el.

dunstreda.sk
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PROGRAMAJÁNLÓ  –  PONUKA PROGRAMOV

Március 1.   Penzión Thermalpark 
   Retro Buli. Zene: Dj Easy Rider
Március 1. 15.30 FC DAC 1904 - MFK Rózsahegy
Március 3. 13.00 ADVENTIM 
   A tanult optimizmus és 
   a tanult pesszimizmus fogalmai
Március 3. 19.00 Csaplár Benedek VMK
   folkKÖR – táncoktatás
Március 4. 15.00 Csall.óközi Népművelési Központ
   Vert csipke szépsége (tanfolyam)
Március 4. 17.00 Thermalpark Pancsoló kedd
Március 4. 17.00 Csallóközi Népművelési Központ
   Varrjunk Barbival (tanfolyam)
Március 5. 17.00 Gallery Nova
   28. AMFO: Amatőr fotósok regio
   nális versenye. A Gallery Nova fel
   újított termeinek átadása.
Március 5. 19.00 Csaplár Benedek VMK
   Tenorok a női szívekért
Március 5. 18.00 NFG Klub
   VándorLáss EST 
Március 6. 18.30 Csaplár Benedek VMK
   Magunk között  Lackfi Jánossal
Március 7.   Soul Hunter Music Club
   HaddElHadd 
Március 8. 8.00 Thermalpark
   TopRun DS: Szlovák téli úszó 
   országos kupa 
Március 8.   Gálffy Ignác Közösségi Ház
   Sikabonyi nőnapi ünnepség
Március 9. 18.00 Csaplár Benedek VMK 
  20.30 Kiss Ádám önálló estje
Március 9.   Városi Sportcsarnok
   Karate Klub IPPON:  
   19.  Nyílt Shito ryu ob
Március 10. 11.00 Csaplár Benedek VMK
   Jövendölés 
   Életképek Petőfi életéből 
Március 10. 19.00 Csaplár Benedek VMK
   folkKÖR – táncoktatás
Március 11. 17.00 Thermalpark
   Pancsoló Kedd
Március 13. 19.00 Csaplár Benedek VMK
   Ismerős Arcok – 25 éves turné, 
   vonósnégyes kísérettel
Március 13. 18.00 NFG Klub
   Lengyel Linett: 
   Miért jó a kineziológia?!
Március 14. 17.30 Vermes-Villa
   Pázmaneum: Tarics Péter 
   Mindszenty-könyvbemutató
Március 14.   Soul Hunter Music Club
   Retro Party
Március 15. 18.00 Csaplár Benedek VMK
   Márciusi Honfoglalás III.
Március 15.   1848-49-es emlékmű
   1848-49-es megemlékezés

1. marca   Penzión Thermalpark
   Retro zábava. 
   Hudba: Dj Easy Rider
1. marca 15.30 MOL Aréna 
   FC DAC 1904 - MFK Ružomberok 
   (Niké liga, 22. kolo)
3. marca 13.00 ADVENTIM
   Koncept naučeného optimizmu 
   a naučeného pesimizmu
3.. marca 19.00 MsKS Benedeka Csaplára
   folkKÖR – Kurz ľudového tanca
4. marca 15.00 Žitnoostrovské osv. stredisko
   Paličkovaná krása (kurz)
4. marca 17.00 Thermalpark
   Čľapkajúci utorok
4. marca 17.00 Žitnoostrovské osv. stredisko
   Šitie s Barborou (kurz)
5. marca 17.00 Gallery Nova, 
   Žitnoostrovské osv. stredisko
   28. AMFO – regionálna súťaž 
   amatérskych fotografov.
   Odovzdanie obnovených 
   priestorov Gallery Nova.
5. marca 19.00 MsKS Benedeka Csaplára
   Tenori ženských sŕdc
5. marca 18.00 NFG Klub
   Večer VándorLáss 
7. marca   Soul Hunter Music Club
   HaddElHadd 
8. marca 8.00 Thermalpark
   TopRun DS: Slovenský pohár 
   v zimnom plávaní 
   Dunajskostredské kolo
8. marca    Spol. dom Ignáca Gálffyho
   Oslavy dňa žien v Malom Blahove
9. marca 18.00 MsKS Benedeka Csaplára
  20.30 Kiss Ádám - samostatný večer
9. marca   Mestská športová hala
   Karate Klub IPPON: 19. ročník 
   Otvorených Majstrovstiev 
   Slovenskej Shito Ryu karate 
   asociácie
10. marca 11.00 MsKS Benedeka Csaplára
   Jövendölés (Veštenie) 
   Obrázky zo života Petőfiho
11. marca 17.00 Thermalpark
   Čľapkajúci utorok
13. marca 19.00 MsKS Benedeka Csaplára
   Ismerős Arcok – 25. výročie 
   v sprievode sláčikového kvarteta
13. marca 18.00 NFG Klub
   Linett Lengyel o kineziológii
14. marca 17.30 Vermesova vila
   Pázmaneum: Predstavenie 
   novej knihy Pétera Taricsa
14. marca   Soul Hunter Music Club
   Retro Party
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ZUBÁR                FOGORVOSGYŐR

96smile.com/sk   Tel.: +36 30 904 1866

Újra teljes körű diagnosztikai vizsgálatokkal
Örömmel értesítjük Önöket, hogy mostantól ismét teljes 
körű diagnosztikai vizsgálatokkal várjuk központunkban. 

A legfejlettebb NLS (Non-Linear System) készülékekkel 
dolgozunk, amelyek gyorsaságukkal és pontosságukkal ki-
emelkednek a piacon. A készülékek szoftvere több mint 2000 
mintát képes elemezni, és különösen hatékony a kórokozók 
felkutatásában, kezelésében és eltávolításában. A vizs-
gálatok során DNS, RNS és hajtincs-köröm szövetminták 
elemzésével azonosítjuk a különböző patogéneket, baktériu-
mokat, vírusokat, parazitákat és egyéb kórokozókat, aminek 
során már észleljük a betegségek jelenlétét már a tünetek 
kialakulása előtt, így a közeli jövőben kialakuló betegségek 
korai jeleit is felismerhetjük és megelőzhetjük. 

A teljes állapotfelmérésünk során, külső behatás nélkül és 
fájdalommentesen átvizsgáljuk az idegrendszert, hormon-
rendszert, érrendszert, emésztőrendszert, légzőrendszert, 
mozgásszervi rendszert, kiválasztó rendszert, reproduktív 
szerveket, bőrt és hajat, hogy a lehető legpontosabb képet 
kapjunk a szervezet állapotáról. Célunk, hogy a kezeléseink-
kel a sejtszintű regenerációt támogassuk és az esetleges 
problémák okait kezeljük. 

Rendelőnkben továbbá lehetőség van Hagyományos Kí-
nai Orvoslás diagnosztikára, amely 3000 éves múltra tekint 
vissza és egyénre szabott gyógynövényreceptekkel tudunk 
segíteni. 

Bízunk benne, hogy ismét segíthetünk Önöknek egészsé-
gük megőrzésében és javításában. Várjuk Önöket szeretettel 
központunkban. 

Cím: Biskupa Kondého 174
Telefonszám: 0905 667 056

PR

3. Valentin Run by Csallóközi Marathon Club
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Születések – Novorodenci
Eöllős Marcell
Farkas Igor
Hochsteiger Maximilian
Kevesda Leó
Kulacsová Orsolya
Saláth Dávid
Szabó Ádám

Házasságkötések – Sobáše
László Lajos – Chikisheva Valentyna
Paksi Kevin – Pónya Réka
Ing. Ravasz Ján – Nagyová Henrieta
 

Elhalálozások – Zomreli
Csölle Tibor (1939)
Faragó Zoltán (1977)
Jánošková Mária (1943)
Karácsony Pavel (1956)
Lengyel Ľudovít (1941)
Limpárová Katarína (1948)
Malík Jozef (1953)
Márk Albert (1954)
Mgr.Hertelová Gabriela (1956)
Nagy Štefan (1944)
Némethová Alžbeta (1940)
Scher Robert (1959)
Véghová Mária (1940)
Vércseová Veronika (1948)
Vidová Uršula (1941)
Vörösová Helena (1953)

További információk, híreink, programkínálat 
Dunaszerdahelyről:  www.dunaszerdahelyi.sk
Všetky články, programy,  aktuálne informácie 
a správy nájdete na našej stránke: 
www.dunajskostredsky.sk
Elérhetőség – kontakt: 
Cím / Adresa: Erzsébet tér 1203;  / Alžbetínske 
námestie 1203; 
E-mail: press@perfects.sk

APRÓHIRDETÉS

• Eladó faanyag (deszka, gerenda, léc). Érdeklődni 
a 0910 619 184-es telefonszámon lehet.

• Városi kézbesítő szolgálat munkatársakat keres. 
Érdeklődni a 0904 644 950-es telefonszámon.

• Eladó bontott csirke, Dunaszerdahelyen házhoz 
szállítással. Érdeklődni a 0904 644 950-es telefon-
számon lehet.

• Öregebb családi házat bérelnénk. Telefon: 0910 
619 184.

KRÓNIKA – KRONIKA

Speciális szociális szolgáltatás indult 
A Dunaszerdahelyi Plébániai Karitász Bacsák utcai épületében 
indult útjára az év elején a Nagyszombati Főegyházmegyei Kari-
tász speciális szociális szolgáltatást nyújtó irodája.

A szolgáltatás elsősorban azoknak szól, akik krízishelyzetbe ke-
rültek, hajléktalanoknak, tartósan munkanélkülieknek, függőséggel 
élőknek, válási problémákkal küzdőknek – mindez magyar és szlo-
vák nyelven, munkanapokon 9.00 és 15.00 óra közt.

Megkereshetik őket telefonon a 0948/ 594 739 vagy a 0947/ 937 
053-as telefonszámokon, e-mailben a poradenstvo@charitatt.sk 
címen, vagy akár személyesen is. Ha problémás a segítséget kérő-
nek az irodába jutni, akkor az iroda munkatársai keresik meg őket 
személyesen.

Spustili špeciálnu sociálnu službu
Trnavská arcidiecézna charita rozširuje svoje služby v Dunajskej 
Strede: v budove Dunajskostredskej farskej charity na Bacsáko-
vej ulici od začiatku roka 2025 poskytujú špecializované sociál-
ne poradenstvo.

Služba je určená predovšetkým pre tých, ktorí sa nachádzajú v 
krízovej životnej situácii, pre ľudí bez domova, dlhodobo nezamest-
naných, ľudí bojujúcich so závislosťami či pre tých, ktorí prežívajú 
problémy v súvislosti s rozvodom. Poradenstvo poskytujú v ma-
ďarskom a slovenskom jazyku, v pracovné dni od 9:00 do 15:00.

Zastihnúť ich možno telefonicky 0948/ 594 739 alebo 0947/ 937 
053, emailom na adrese poradenstvo@charitatt.sk, prípadne aj 
osobne. Ak je pre tých, ktorí hľadajú pomoc, problematické dosta-
viť sa do kancelárie, pracovníci kancelárie ich osobne navštívia.

Rendhagyó történelemórát szervezett a Pázmaneum Polgári Tár-
sulás a Szent István téri Közös Igazgatású Iskolában a Kommuniz-
mus Áldozatainak Emléknapja alkalmából.
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under21.futbalsfz.sk

Keď si priamo pri tom

11–28. jún 2025

under21.futbalsfz.sk
#U21EURO 

MAJSTROVSTVÁ EURÓPY VO FUTBALE  
HRÁČOV DO 21 ROKOV

Zápasy základnej skupiny v Dunajskej Strede:

  
CZE – ENG      21:00    Štvrtok, 12. jún 2025

  
CZE – GER      21:00    Nedeľa, 15. jún 2025

  
SVN – CZE      21:00    Streda, 18. jún 2025

ISTERVINUM 2025
Április 4-én a Sikabonyi Gálffy Ig-
nác Közösségi Házban kerül sor az  
ISTERVINUM 2025 elnevezésű bor-
versenyre, melyen Dunaszerdahely 
város borai is ki lesznek választva.

Az értékelésre 7 kategóriában várják 
az elsősorban a régiónkban élő borá-
szoktól a bormintákat, melyeket szak-
mai zsűri, modern, elektronikus rend-
szeren keresztül értékel. 

Az eredményhirdetést a Szent 
György-napok rendezvénysorozatra, 
április 24-re időzítették, ekkor ünnepé-
lyes keretek között lesz átadva az el-
ismerő oklevél a nyertes borászoknak.

Az ISTERVINUM 2025 borverseny 
céljáról, a verseny idei lefolyásáról, a 
borászok jelentkezési lehetőségéről 
tartott sajtótájékoztatóról bővebben 
portálunkon olvashatnak.

ISTERVINUM 2025
Dňa 4. apríla sa v Spoločenskom 
dome Ignáca Sikabonyi Gálffyho 
v Malom Blahove uskutoční súťaž vín 
ISTERVINUM 2025, kde sa budú vy-
berať aj Vína mesta Dunajská Streda.

Súťaž bude prebiehať v 7 kategóri-
ách a účastníkmi sú prioritne vinári 
žijúci v našom regióne. Súťažné vzor-
ky vín bude hodnotiť odborná porota 
prostredníctvom moderného elektro-
nického systému.

Vyhlásenie výsledkov je naplánova-
né na sériu podujatí Dni sv. Juraja, kon-
krétne na dátum 24. apríla 2025, kedy 
budú na slávnostnom podujatí odo-
vzdané certifikáty víťazným vinárom.

Viac o cieľoch súťaže vín ISTERVI-
NUM 2025, priebehu jej aktuálneho 
ročníka a tlačovej konferencii o mož-
nostiach registrácie sa dočítate na na-
šom portáli.


